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رئیس جمهور گفت: ما هم در حال خرید واکســن و هم 
در حال تولید آن هستیم. قیمت واکسن خارجی هم مختلف 
است و کمتر یا بیشتر از ۱۰ دلار است. قیمت واکسن داخلی 
را هم وزارت بهداشت بر اساس هزینه ها و سود آن محاسبه 
می کند. جای خیلی دعوا و نزاع هم نیست که قیمت واکسن 

چقدر باشد. هنوز قیمت دقیقی مشخص نشده است.
به گزارش ایســنا، حســن روحانی در جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا با گرامیداشــت یاد و خاطره شــهدای هفتم 
تیر اظهار کرد: شهید بهشتی یکی از مظلوم ترین چهره های 

تاریخ انقلاب است.
رئیس جمهور در خصوص ســاخت واکسن اظهار کرد: 
ســاخت واکسن ساده نیست، اما ما از روز اول برای ساخت 
واکسن وارد عمل شدیم. در ماه های اول شیوع کرونا تصمیم 
ما این بود که از شــرکت ها و نهادهایی که قصد ســاخت 
واکســن دارند، حمایت کنیم و وزارت بهداشت هم نظارت 
داشــته باشد و هر وقت این شــرکت ها به نتیجه رسیدند، 
مجوز تولید داده شود. این تصمیم درستی بود که ما گرفتیم.

وی گفــت: خیلی ها به من نامه نوشــتند که وقت تلف 
می کنید و واکسن به این زودی ها تولید نمی شود. در مقابل 
برخــی می گفتند که باید شــرکت های داخلی را تشــویق 
کنیم که ما راه دوم را انتخاب کردیم؛ البته به محض اینکه 
شرکت های دانش بنیان تحقیقات خود را شروع کردند، عده 
ای گفتند نباید واکســن خارجی بخریم که ما گفتیم این 

حرف اشتباه است.
روحانی تصریح کرد: ما گفتیم هر واکســنی که وزارت 
بهداشــت و سازمان های جهانی آن را تأیید کردند، در حد 
توان می خریم که این تصمیم درســت و استراتژیک بود. 
سازمان بهداشت جهانی بنا شــد مسئولیت کواکس را بر 
عهده بگیرد. ما هم ثبت نام کردیم و هزینه خرید واکسن 
را هم پرداخت کردیم. ما هم دیدیم واکسن خارجی زودتر 

به دســت ما می رسد. ۲۱ بهمن ۹۹ اولین واکسن خارجی 
را تزریق کردیم؛ یعنی شــش ماه پیش و الان به واکســن 
داخلی رســیدیم. آیا می توانستیم شش ماه واکسن تزریق 
نکنیم؟ امروز هم واکســن ایرانی به اندازه کافی نیســت 
و لازم اســت همچنان واکســن خارجــی را بخریم؛ البته 
ممکن اســت دو ماه دیگر واکســن داخلی به اندازه کافی 

در دسترس باشد.
رئیس جمهور با بیان اینکه پلتفرم واکســن های داخلی 
مثل برکت با پاستور متفاوت است، اما هر دو واکسن مجوز 
دریافت کرده اند، بیان کرد: ممکن اســت هفته های آینده 
واکسن هایی مثل اسپوتنیک داخلی به بازار بیاید یا واکسن 
رازی و فخرا ممکن است هفته ها یا ماه های آینده به تدریج 

به بازار بیاید.
روحانی افــزود: ۱۶.۸ میلیون دوز واکســن از کواکس 
خریدیــم، از چین ۱۰ میلیون دوز و از روســیه هم خرید 
کردیم، اما کشــور به ده ها میلیون دوز واکســن نیاز دارد. 
اگر ۶۰ میلیون دوز از جمعیت کشور به واکسن نیاز داشته 
باشند، ۱۲۰ میلیون دوز نیاز داریم و اگر دوز سوم هم نیاز 
باشد، به ۱۸۰ میلیون دوز نیاز خواهیم داشت؛ بنابراین ما 
هم در حال خرید واکســن و هم در حال تولید آن هستیم. 
قیمت واکسن خارجی هم مختلف است و کمتر یا بیشتر از 
۱۰ دلار است. قیمت واکسن داخلی را هم وزارت بهداشت 
بر اساس هزینه ها و سود آن محاسبه می کند. جای خیلی 
دعوا و نزاع هم نیست که قیمت واکسن چقدر باشد. هنوز 

قیمت دقیقی مشخص نشده است، اما بنای ما برای تعیین 
قیمت ریال اســت نه ارز. دوگانه بیخــودی در این زمینه 

بوجود آمده که برخی به آن دامن می زنند.
روحانــی تأکید کرد: ما باید به واکســن داخلی افتخار 
کنیم. دانشــمندان و شرکت های دانش بنیان ما به میدان 
آمدند و در مدت کوتاهی راه طولانی طی کرده و واکسنی 

تولید کردند که قابل قبول است.
وی با اشــاره به تزریق واکســن داخلی به رهبر انقلاب 
گفت: ماه ها پیش با ایشــان در این زمینه بحث داشــتیم 
و ایشــان در حالی که می توانستند واکسن خارجی تزریق 
کنند، بیان کردند که واکســن داخلی را ترجیح می دهند 
و صبر هم کردند تا زمانی که واکســن در اختیار تمام افراد 
سن خاص یعنی 75 سال به بالا وجود داشته باشد و سپس 
واکسن داخلی را تزریق کردند که این اقدام ایشان تشویق 

فوق العاده ای برای دانشمندان ما بود.
روحانی افزود: در زمان جنگ دانشــمندی ســه ماه در 
یک ســوله ماند و وظیفه ای که به عهده او گذاشته بودیم 
را انجــام داد. وزیر دفاع وقــت هم آن فرد را نزد امام برد و 
امام هم پیشانی او را بوسید و او دیگر هیچ تشویقی از ما را 
قبول نکرد و گفت بوســه امام بالاترین تشویق برای اوست 
و دیگــر هیچ چیزی نمی خواهد. گاهی تشــویق معنوی با 
مسائل مادی قابل مقایسه نیست. اقدام رهبری هم تشویق 
بزرگی برای دانشمندان و شرکت های دانش بنیان ما بود. از 
ایشان سپاسگزاری می کنم که همیشه مشوقی برای علم، 

دانش، تحقیقات و فناوری هستند.
رئیــس جمهور در پایان گفت: خیلــی امیدواریم که تا 
پایان این دولت بتوانیم واکسیناسیون افراد سن بالا را انجام 
دهیم و در زمــان تحویل این دولت، چهار، پنج واکســن 
داخلی در بازار باشد تا با واکسیناسیون مردم، آن ها آرامش 

پیدا کنند.

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

باید به واکسن داخلی افتخار کنیم؛ قیمت واکسن جای دعوا نیست

رئیس ســازمان انرژی اتمی کشــورمان اظهار داشــت: خارج شدن 
نیروگاه هسته ای بوشهر از مدار به دلیل مسائل فنی بود و این موضوعی 
اســت که برای نیروگاه ها به صورت طبیعی ایجاد می شود و این موضوع 

تقریبا حل شده و ظرف ۲ -۳ روز آینده وارد مدار خواهد شد.
علی اکبــر صالحی در گفت وگو با خانه ملــت، تصریح کرد: در حال 
تأمین سوخت جدید نیروگاه بوشهر هستیم و منابع مالی آن نیز در حال 
تأمین است و وزارت نیرو نیز بدهی که به سازمان داشت را پرداخت کرد 

و امروز نیز بانک مرکزی دســتور دادند تا حواله پرداخت سوخت جدید 
نیروگاه، به روسیه با سرعت بیشتری انجام شود.

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: ســوخت فعلی نیروگاه بوشهر تا ۲ 
- ۳ ماه آینده به پایان می رســد سپس ما ســوخت جدید را بارگذاری 
خواهیم کرد و با بازگشــت نیروگاه هســته ای به مــدار تولید، ظرفیت 
 هــزار مگاواتــی نیروگاه بوشــهر به چرخــه تولید برق کشــور مجددا 

باز می گردد.

نیروگاه هسته ای بوشهر تا دو روز آینده وارد مدار تولید می شود

رئیس ســازمان انرژی اتمی مســائل مالی را 
عمده ترین دلیل عدم دستیابی به اهداف تولید 
۲۰ هزار و ۸ هزار مگاوات برق هسته ای در کشور 

دانست.
به گزارش ایسنا، علی اکبر صالحی در نشستی 
که بعدازظهر شنبه از سوی نایب رئیس مجلس 
و در هیأت رئیســه مجلس برای بررسی موضوع 
تولید برق هسته ای برگزار شد، گفت: در ارتباط 
با تولید برق از توان هسته ای این موضوع به رژیم 
گذشته برمی گردد. در سال 5۳ سازمان برنامه و 
 SRI بودجه رژیم گذشته پروژه ای را به شرکت
در آمریکا می دهد که چشم انداز ۲۰ ساله کشور 
را تدوین کند. در این چشم انداز ۲۰ جلدی که 
به پیشــنهاد SRI تهیه شده بود در سبد انرژی 
ایران ۲۰ هزار مگاوات برق هســته ای طی ۲۰ 

سال یعنی تا سال 7۴ پیش بینی شده بود.
وی افــزود: در حــال حاضر بوشــهر ۱۰۰۰ 
مگاوات برق هسته ای تولید می کند و پیشنهادی 
که در ســال 5۴ داده شــده بود به این معنا بود 

که تا ســال 7۴ باید معادل ۲۰ نیروگاه بوشهر 
برق هسته ای تولید می شد اما اکنون ما در سال 
۱۴۰۰ هســتیم و ۱۰۰۰ مگاوات برق هسته ای 
داریم. رئیس ســازمان انرژی اتمی یادآور شــد: 
دو دلیــل عمــده SRI برای پیــش بینی این 
میزان تولید برق هســته ای هم این بود که هر 
۱۰۰۰ مگاوات رآکتور هســته ای معادل ۱۱ تا 
۱۲ میلیون بشــکه نفت صرفه جویی دارد و هر 
کدام از نیروگاه ها مانع انتشار گاز آلاینده معادل 
هفت میلیون تن می شوند. در واقع گفتند در ۲۰ 
سال ۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای داشته باشید 
۱۴۰ میلیون تــن گاز آلاینده به هوا نمی رود و 
معادل 7۰۰، ۸۰۰ بشکه در روز هم صرفه جویی 
می شــود. صالحی یادآور شد: بعد از انقلاب این 
پــروژه به دلیــل انقلاب و جنگ متوقف شــد. 
آلمان ها در ســال 5۴ یا 55 دو نیروگاه بوشــهر 
را آغاز کرده بودند و فرانســوی ها هم قرار بود در 
خوزستان دو نیروگاه راه اندازی کنند. در آستانه 
انقلاب نیروگاه های بوشــهر مجموعا ۶5 درصد 

جلو رفته بود که این مصادف با انقلاب شد و ما به 
آن ها گفتیم از ایران بروند. بعد از جنگ تحمیلی 
در زمان آقای هاشــمی وضع شوروی بهم ریخته 
بود و هیچ کشور غربی هم آمادگی خود را برای 
ادامه نیروگاه بوشهر اعلام نکرده بود. لذا فرصت 
خوبی برای ادامه تکمیل بوشهر با روس ها پیش 
آمد چرا که صنعت هســته ای آن ها هم داشت 
ورشکست می شــد و در نتیجه ما الان نیروگاه 
بوشهر را داریم. البته از زمان قرارداد با روس ها تا 
تکمیل کار، بیست و چند سال به طول انجامید 
چرا که باید سیستم غربی با سیستم شرقی پیوند 
داده می شد و این کار مشکلی بود.  شد: در حال 
حاضر نیروگاه بوشهر سرپاست و از سال ۹۲ که 
فعالیت اش را شــروع کــرده ۱۰۰۰ مگاوات در 
ســال برق تولید می کند. البته بعد از انقلاب که 
نیروگاه بوشهر ۱ در حال ساخت بود این موضوع 
بحث شــده بود که ما چقدر باید برق هسته ای 
داشته باشیم. وزارت نیرو، دانشگاه شریف و چند 
مرجع علمی بررسی هایی داشتند و نهایتا شورای 
عالی انرژی تشکیل شد و تولید هفت تا ۱۰ هزار 
مگاوات برق هسته ای مورد بحث قرار گرفت ولی 
دیگــر هیچ کدام موضوع تولید ۲۰ هزار مگاوات 
برق هســته ای را مطــرح نکردند. طبق همین 

مطالعات ما باید هفت تا هشت هزار مگاوات برق 
هسته ای داشته باشیم.

صالحی با بیان اینکه ایجاد نیروگاه هسته ای 
گران ولی ادامه کار آن ارزان اســت، گفت: طول 
عمر مفید نیروگاه هسته ای ۶۰ تا 7۰ سال است. 
همچنین ۳۰ تا ۴۰ میلیون دلار متوسط سوخت 
نیروگاه هســته ای برای ۱۰۰۰ مگاوات است در 
حالی که یک نیروگاه فسیلی ۱۰۰۰ مگاواتی ۱۱ 
تا ۱۲ میلیون بشــکه نیــاز دارد که حدود 77۰ 
میلیون دلار در ســال می شود لذا وجود نیروگاه 
هسته ای و تولید برق هسته ای به معنی صرفه 
جویی است و نیروگاه هسته ای بازگشت سرمایه 
اش به ســرعت اتفاق می افتــد اما ادامه فعالیت 
نیروگاه هسته ای و فسیلی چندان غیر از سوخت 
اش تفاوتی با هم ندارد. در مقابل سرمایه گذاری 
اولیه نیروگاه فسیلی خیلی کم است ولی هزینه 
ســالانه اش زیاد است. وی ادامه داد: علت اینکه 
ما نتوانستیم تا امروز به ۲۰ هزار مگاوات و حتی 
۸ هزار مگاوات برق هسته ای برسیم بخش عمده 
مربوط به مسائل مالی است. همچنین از سویی 
این موضوع همواره مورد تأکید رهبری قرار داشته 
و ایشان صنعت هسته ای را تضمین کننده برق 
مطمئن نسل های آینده و مایه اقتدار جمهوری 

اســلامی عنوان کردند و بارها تأکید داشتند که 
۲۰ و حتی ۳۰ هزار مگاوات برق هســته ای را 
دنبال کنید. مجلس هم توصیه دارد که سازمان 
انرژی اتمی آمادگی لازم را برای چرخه ســوخت 
۲۰ هزار مــگاوات فراهم کند. رئیس ســازمان 
انــرژی اتمی اضافه کرد: ما قرار شــد دو نیروگاه 
دیگر با روس ها داشته باشیم که چهار سال است 
عملیاتش شروع شده است. در حال حاضر 5۰۰ 
میلیون یورو به روس ها بدهکاریم و برای همین 
نیروگاه بوشــهر ۱ که در حال تولید برق اســت 
هنوز پول سوخت را به روس ها نداده ایم. شرایط 
مالی کشــور شرایط خاصی است اما با همه این 
اوصاف من می گویم راهکارهایی وجود دارد که 
ســازمان انرژی اتمی  بتواند ۸ هزار مگاوات برق 
هسته ای را محقق کند. به گزارش ایسنا، پیش 
از اظهارات علی اکبــر صالحی، بیگی نژاد عضو 
کمیســیون انرژی مجلس هدف از برگزاری این 
جلسه را هم اندیشی برای کمک به افزایش تولید 
برق هســته ای کشور عنوان و خاطر نشان کرد: 
ما در حال حاضر۱۰۰۰ مگاوات تولید برق هسته 
ای داریم که فــاز ۲ و ۳ آن هم در حال احداث 
است اما می خواهیم در این جلسه راهکاری برای 

افزایش میزان تولید برق هسته ای بیاندیشیم.

آیین بهره برداری از دستاوردهای جدید فناوری اطلاعات 
و طرح های عمرانی دســتگاه قضایی بــا حضور رئیس قوه 

قضاییه برگزار شد.
به گزارش قوه قضاییه، رئیســی در جریان این مراســم 
با تبریک ایــام با برکت میلاد امام رضا)ع( از تمام دســت 
اندرکاران جهش و تحول فناورانه در دستگاه قضایی تقدیر 
کرد و بیان داشــت: تحول به معنای آن اســت که وضعیت 
موجود شناســایی شده و نسبت به ترسیم وضعیت مطلوب 
اقــدام صورت گیرد و فاصله بین ایــن دو وضعیت را تا حد 
ممکن کم کنیم و این امر را به منظور ســهولت دسترسی 

مردم به عدالت انجام دهیم.
رئیس دســتگاه قضــا مهم ترین اثر تحــول فناورانه در 
قوه قضاییه را تسهیل و تســریع دسترسی مردم به عدالت 
دانست و گفت: در نتیجه افتتاح و عملیاتی شدن پروژه های 
فناورانه در دســتگاه قضایی به میزان ۴ میلیون مراجعه به 
دادگستری ها کاسته شده است و این امر علاوه بر تسهیل و 
تســریع دسترسی مردم به عدالت سبب حفظ کرامت آن ها 
نیــز می گردد و این امر از محــوری ترین اهداف حرکت به 

سمت قوه قضاییه هوشمند است.
رئیسی با بیان این که افزایش سرعت، دقت و شفافیت از 
ویژگی های کار فناورانه است گفت: 7۰ درصد سند تحول در 
راستای گسترش فناوری است؛ در واقع سند تحول سندی 
فناورانه پایه است که به موجب آن دسترسی به عدالت برای 

همگان تسهیل می شود.
رئیس دستگاه قضا افزایش تعامل الکترونیکی میان قوه 
قضاییه و سایر دستگاه ها به ویژه نیروی انتظامی را از نتایج و 

اهداف حرکت به سمت قوه قضاییه هوشمند دانست.
رئیسی خاطرنشــان کرد: این موضوع تعامل الکترونیک 
میان دســتگاه قضا و سایر دستگاه ها حتما در جهت اجرای 
ســریع احکام می تواند کمک کند و دسترسی قضات را به 
وضعیت افراد می تواند تســهیل کند و ایــن هم در جهت 
رضایت مردم است. پیشگیری از وقوع جرم که از اهداف مهم 
این دوره است و از مواردی است که در قانون اساسی نسبت 
به وظایف قوه قضاییه تاکید شده است، در پرتوی گسترش 

کار فناوری می تواند موثر باشد.
رئیس قوه قضاییه اظهار کرد: اســتفاده از هوش قضایی 
برای دادرسی های سریع بسیار توانسته است موثر باشد. الان 
این دادگاه های بر خط که در سراسر کشور فعال شده، آثار 
بسیار خوبی داشــته، مردم راحت شدند و دسترسی آن ها 
راحت شده و این دادرسی های بر خط و فعالی که در سراسر 

کشور و دادرسی های الکترونیک که صورت می گیرد، این هم 
در جهت تسهیل کار بسیار می تواند موثر باشد.

رئیس دســتگاه قضایی اذعان کــرد: از طرف دیگر؛ این 
شفاف سازی ها حتما می تواند از وقوع فساد و روابط ناسالم 
پیشــگیری کند. ما فکر می کنیم شفافیت هر چقدر بیشتر 
شود، روابط ناسالم را کاهش می دهد و زمینه های بروز فساد 
را از بین می برد. این در قوه قضاییه بسیار توانسته است موثر 
باشد و انشالله آثار و برکات آن در آتی هم برای قوه قضاییه 

و هم برای دولت باشد.
رئیسی در ادامه با اشاره به حذف دو میلیون از مراجعات 
به دستگاه های مختلف برای گرفتن استعلامات عنوان کرد: 
این موضوع از برکات کاری اســت که انجام شــده و جای 
تقدیر از همکاران عزیز دارد. لازم اســت که مردم نسبت به 
دستگاه ها نظر دهند و نسبت به رفتار قاضی و کارمند اظهار 

نظر کنند.
رئیس قوه قضاییه گفت: سه میلیون از جامعه آماری که 
عزیزان اعــلام کردند نظر دادند و قریب به 7۰ درصد اعلام 
رضایت کردند. این از کارهای بسیار ارزشمندی است. اینکه 
ما بخواهیم نظر دهیم که چکار کردیم به نظر من اهمیت آن 
زیاد نیست و اهمیت آن است که خود مردم و کسانی که به 
دادگستری ها مراجعه می کنند بگویند که قاضی، کارمند و 
نیرویی که با آن ها ارتباط برقرار کرد آیا واقعا کار را درســت 
انجام داد یا کار را با بروکراســی اداری و پیچیدگی هایی که 

موجب نارضایتی هایی شد دنبال کرد.
رئیسی ادامه داد: نکته مهمی است که مردم اعلام کنند 
که ما راضی هستیم و رضایت مردم برای ما بسیار مهم است؛ 
چرا که ســرمایه اجتماعی را خواهد افزود. ما دنبال کاهش 
هزینه های اجتماعی و افزایش ســرمایه اجتماعی باشــیم. 
این کار شــفافیت و فناوری پایــه حتما می تواند این جهت 

را تضمین کند.
رئیــس قوه قضاییه اذعان کرد: اعــلام به اینکه این ۴۳ 
سامانه ای که فعال شده و انشالله تا آخر سال نیز سامانه های 
دیگری فعال می شود، مجموعه این ها بتواند به رضایتمندی 
مردم و ارتباطات صحیــح واحدهای مختلف به هم کمک 

کند.
رئیســی تصریح کــرد: در کار ثبت اســناد و املاک نیز 
ســرعتی که نســبت به کارها صورت گرفته و فعال شدن 
ســامانه های مختلف قابل تقدیر اســت. هم دقت در ثبت 
اسناد، هم ســرعت در کار و هم افزایش رضایتمندی مردم 

بسیار موثر است.

رئیس قــوه قضاییه با بیان اینکه پایبندهای الکترونیکی 
یک تاسیس قانونی است، گفت: قانون این تاسیس را داشته 
و بــه نظر من تاکنون به آن آنچنان که باید عنایت نشــده 
است؛ از یک تاسیس قانونی چرا استفاده نکنیم؟ الحمدالله 
این کار دنبال شــده و امروز آماری که دوستان دادند حاکی 
از آن اســت که این کار روز به روز افزایش پیدا می کند. این 
تاسیسی است که قانونگذار قبول کرده و وقتی که تاسیس 
قانونی است و تسهیل امر زندان است و در جهت بازاجتماعی 

کردن زندانیان موثر است.
رئیســی با بیان اینکه یکی از وظایف قوه قضاییه اصلاح 
مجرمین اســت، گفت: اصلاح مجرمین و بازاجتماعی شدن 
زندانی گاهی به این اســت که ما بتوانیم از این تاسیســات 
اســتفاده کنیم تا در جهت بازاجتماعی کردن زندانی بتواند 

موثر واقع شود و این هم نکته بسیار خوبی است.
رئیس قوه قضاییه عنوان کرد: در ارتباط با اســتعلامات 
مالی که یکی از مشکلات جدی بود که هم مردم و هم ثبت 
با آن مواجه بودند و هم دادگستری ها مشکل داشتند و این 
اســتعلامات مالی که امروز به صورت بر خط و سریع انجام 
می گیرد، با اســتفاده از کار فناوری امریست که هم موضوع 
ثبت و اجرای احکام و کار قضات و همکاران دادگســتری ها 

را تسهیل می کند.
رئیسی با اشاره به موضوع نظارت گفت: نیاز بود که این 
کار به صورت فناورانه و دانش بنیان پیش رود. هم نظارت بر 
مجموعه و هم نظارت بر بخش های بیرون از سازمان دستگاه 
قضایی، فعال شــدن داشــبوردهای مدیریتی برای مرکز و 

استان ها کار بسیار خوبی بوده است.
رئیس قوه قضاییه اظهار کرد: این داشبوردها پیش روی 
یک مدیر اســت که بتواند تمام استان ها را زیر نظر داشته 
باشد. این داشبورد فعال در دیوان عالی کشور شما می دانید 
که اصل قانون اساســی است و اصل قانون اساسی این است 
که دیوان عالی کشــور باید نســبت به آراء تمام محاکم در 
کشور نظارت کند. بخشی از آراء محاکم به دیوان عالی کشور 
می آید که لازم اســت نقض یا ابرام شــود. اما آیا همه آراء 

همین است؟ خیر؛ این بخشی از آراء است.
رئیسی با اشــاره به موضوع سرعت و دقت در رسیدگی 
گفت: به نظرم اســتفاده از این سامانه ها و کار فناوری کاملا 
می توانــد قوه قضاییه و دیوان عالی کشــور را برای نظارت 
بر دادرســی در محاکم نســبت به اتقان آراء مطمئن کند. 
الحمدالله این داشــبوردی که فعال شده نظارت دیوان عالی 
کشــور را بر محاکم و آراء محاکم در جهت اتقان آراء از آن 

کارهای بســیار خوبی است که الان فعال شدن آن می تواند 
به اجرای قانون اساسی و اجرای وظایف دیوان عالی کشور و 

قوه قضاییه کمک به سزایی داشته باشد.
رئیس قوه قضاییه گفت: من باید از عزیزانمان در نیروی 
انتظامی و از آقای ســردار اشــتری و همکارانشان صمیمانه 
تشــکر کنم.  این تعامل و ارتباط بین نیروی انتظامی و قوه 
قضاییه رضایتمندی مردم را به دنبال دارد و انشالله خداوند 

متعال از همه عزیزانمان در این بخش ها راضی باشد.
رئیسی تصریح کرد: فعال شدن 5۰ مرکز پزشکی قانونی 
که عمدتاً در مناطق محروم دایر دشه اند در راستای خدمت 
رسانی به مردم عزیز کشورمان بسیار اثرگذار است و باید این 

رویه استمرار داشته باشد.
رئیــس قوه قضاییــه در ادامه به موضــوع بیرون بردن 
زندان ها از کالبدهای شهری اشاره کرد و بیان داشت: بیرون 
بردن زندان ها از کالبدهای شــهری امری است که در زمره 
تاکیدات قانون گذار است و ما نیز به عنوان مجری قانون در 
این راستا اقدام کردیم و باید باز هم تلاش بیشتری کنیم تا 
هر چه می شود زندان ها را از کالبد شهری بیرون بیاوریم و در 
حاشیه شهرها قرار دهیم؛ اقدامی که در این راستا در استان 

ایلام صورت گرفته است قابل تقدیر می باشد.
رئیســی در ادامه با اشــاره به احداث ســاختمان های 
دادگستری در استان های یزد، هرمزگان و گیلان ضمن تقدیر 
از دست اندرکاران این امر بیان داشت: ایجاد ساختمان ها و 
مراکز جدید دادگســتری هم به حفظ کرامت مردم و ارباب 
رجوع می انجامد و هم دسترسی مردم به عدالت را تسهیل و 
تسریع می گرداند. رئیس قوه قضاییه با بیان این که پیگیری 
کار تحول در دســتگاه قضایی از ضروریات است گفت: قوه 
قضاییه نیازمند یک تحول بود و این تحول باید دنبال شود 
و من یقین دارم با همکاران خوبی که چه در ستاد و چه در 
استان ها در دستگاه قضایی داریم این حرکت تحولی دنبال 
خواهد شد و تاکید من این است که نباید هیچ گونه وقفه ای 

در اقدامات تحولی صورت گیرد.
رئیسی با بیان این که افزایش سرمایه اجتماعی و اعتماد 
عمومی از آثار حرکت تحولی در دستگاه قضایی است گفت: 
بخشــی از مفاد سند تحول عملیاتی شــده و تا پایان سال 

۱۴۰۰ نیز بخش باقی مانده آن اجرایی می شود.
رئیس دســتگاه قضا در پایان از اقدامــات و تلاش ها و 
زحمات همه قضات و همــکاران قضایی به ویژه دکتر زارع 
پور رئیس مرکز فناوری اطلاعات قوه قضاییه که شبانه روزی 

مشغول کار و خدمت رسانی هستند تقدیر به عمل آورد.

رئیس سازمان انرژی اتمی: 

مسائل مالی دلیل عمده عدم دستیابی به اهداف تولید برق هسته ای بوده است

رئیس قوه قضائیه:

تسهیل دسترسی مردم به عدالت، مهم ترین هدف تحول فناورانه است

به مناسبت میلاد امام رضا)ع( و هفته قوه قضائیه انجام شد
موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف مجازات تعدادی 

از محکومان
به مناسبت سالروز میلاد با سعادت حضرت امام علی بن موسی الرضا علیه السلام 
و هفته قوه قضائیه، رهبر انقلاب اســلامی با عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات پنج 
هزار و یکصد و پنجاه و شــش تن )5۱5۶( از محکومان محاکم عمومی و انقلاب، 

سازمان قضایی نیروهای مسلح و تعزیرات حکومتی موافقت کردند.
به گزارش ایســنا، رئیسی رئیس قوه قضاییه به مناســبت فرا رسیدن سالروز 
میلاد حضرت امام رضا علیه الســلام و هفته قوه  قضائیه در نامه ای به رهبر انقلاب 
اســلامی پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات این محکومان را که پرونده های 
عفو آنان در کمیسیون عفو و بخشودگی بررسی شده و واجد شرایط لازم تشخیص 
داده شده اند، ارائه کرد که این پیشنهاد در اجرای بند ۱۱ اصل ۱۱۰ قانون اساسی 

مورد قبول حضرت آیت الله خامنه ای قرار گرفت.

تحقیق از هشت نفر در رابطه با پرونده ویلموتس
رئیس سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به حادثه واژگونی اتوبوس خبرنگاران، 
گفت: به همکارانم گفتم که این موضوع را پیگیری کنند هم چنین دســتور دادم 
که ایمنی اتوبوس ها بررســی شــود زیرا بعد از این اتفاق نیــز حادثه تلخ تصادف 

سربازان را داشتیم.
به گزارش ایســنا، حسن درویشیان در نشســت خبری خود به مناسبت هفته 
قوه قضائیه در ارتباط با قطعی برق نیز گفت: بلافاصله که این موضوع مطرح شــد 
مفصل این موضوع را بررســی کردیم و بعد از آن بازرســی فوق العاده ای را ترتیب 
دادیم و هیئتی را در وزارت نیرو مســتقر کردیم و یکی از مشکلات در حوزه برق 
که موجب قطعی های اخیر شــد این است که باید ســالانه 5 هزار مگاوات تولید 
برق اضافه شــود در صورتی که کمتر از 5۰ درصد اتفاق افتاد که وزیر دلیل آن را 
کمبود  اعتبارات دانســت و کاهش بارندگی در 5۰ سال اخیر و گرمی هوا و تولید 
رمزارزهــا نیز از دیگر عوامل این موضوع بود. ۲۰۰۰ هزار مگاوات برق برای تولید 
رمزارزها اســتفاده می شود و آقای رئیس جمهور دستور داد که از تولید رمزارزهای 
غیرمجاز جلوگیری شــود. پیشنهاد راهبردی ما تاسیس وزارت خانه انرژی است تا 

همه مسائل در آن جا حل و فصل شود.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور در ارتباط با حوزه بورس و خسارات مردم در 
ایــن حوزه گفت: موضوع بورس از موضوعاتی اســت که همه بخش ها به آن ورود 
داشــتند و ما برحســب وظیفه قانونی نظارت بر بورس از همان ابتدا ورود کردیم 
و هشــدارهایی را به وزیر محترم اقتصاد و رئیس ســازمان بورس دادیم، دولتی ها 
نباید ورود مردم به این حوزه را تبلیغ می کردند و مردم به آن ها اعتماد کردند، ما 
گزارشــات مفصلی در این رابطه دادیم و علل این وضعیت را تشریح و پیشنهادی 
نیــز ارائه کردیم و امیدواریــم در دولت مردمی این پیشــنهادها مورد توجه قرار 
گیرد. یک تخلف این اســت که در ســال ۹۸ و به ویژه در سال ۹۹ تسهیلات به 
کارگزاری های بورســی داده شده است در حالی که طبق بخشنامه  سازمان بورس 
دادن تســهیلات به کارگزاری های بورس خلاف قانون اســت. ما از همان ابتدای 
شــتاب نامتعارف بورس هشدار دادیم که این شــتاب منطقی نیست و مخصوصا 

کسانی که سرمایه های خرد را وارد کردند بیشتر متضرر شدند.
رئیس ســازمان بازرســی در رابطه با پیگیری های پرونده ویلموتس نیز گفت: 
گزارش نهایی این موضوع به دادســرا ارسال شده و از ۸ نفر تحقیق به عمل آمده 

است.
درویشــیان در رابطه با امنیت راه ها و وقوع حوادثی مثل اتوبوس خبرنگاران و 
ســربازان گفت: این حوادث تنها به دلیل ناایمن بودن جاده ها اتفاق نمی افتد یک 
دلیلش بخاطر حادثه خیز بودن جاده ها اســت و دلیل دیگر آن نیز به دلیل ناایمن 
بودن خودروها و قصور راننده اســت و ما به همکاران گفتیم حتما به این موضوع 

ورود کنند.
رئیس سازمان بازرسی کل کشــور در ارتباط با احتمال دستگیری مقامات در 
رابطه با اتوبوس خبرنگاران گفت: دادستان ها به این موضوع ورود پیدا کردند و اگر 
کوتاهی مربوط به مســئولان ذی ربط مثل وزارت راه و شهرسازی شناسایی شود 
پیگیری می کنیم. در این خصوص پرونده قضایی تشــکیل شــده است و در حال 

رسیدگی است.

 نمی دانم موضوع سند خودرو 
چرا اینقدر مهم شده است

رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور با اشــاره به اختلافات مطرح شده 
درباره تنظیم ســند خودرو گفت: سوال این اســت که آیا نیروی انتظامی مرجع 

صلاحیت دار برای نقل و انتقال خودرو است یا نه.
به گزارش ایســنا، ذبیح الله خدائیان در نشســت خبری خود به مناسبت هفته 
قوه قضائیه در پاســخ به سوالی راجع به برگ سبز گفت: نمی دانم این موضوع چرا 
اینقدر مهم شــده در کشــور و نظر من نظر رئیس وقت قوه قضائیه است که طی 
بخشنامه ای در ســال ۹5 ابلاغ کرد که برای ما لازم الاتباع است و اعلام شد برگ 
ســبزی که نیروی انتظامی به عنوان سند مالکیت خودرو صادر کند، سند مالکیت 
رســمی محسوب نمی شود چون در قانون مشخص شده سند رسمی سندی است 
که در ســازمان ثبت یا دفاتر اسناد رسمی به موجب قانون تنظیم می شود، سوال 
این است که آیا نیروی انتظامی مرجع صلاحیت دار برای نقل و انتقال خودرو است 
یا نه، برگ ســبز نیروی انتظامی برای تعویض پلاک، تصفیه جرائم خودرو رسمی 
اســت اما سند مالکیت خودرو نیست پس سند مالکیت رسمی محسوب نمی شود 

نه سند رسمی.
خدائیان در رابطه با برگ ســبز ادامه داد: برگ سبز در حدود صلاحیت نیروی 
انتظامی ســند رسمی است اما سند رسمی مالکیت محسوب نمی شود. کسانی که 
اقدام به نقل و انتقــال زیاد ماهانه خودرو می کنند در بحث حقوق بیت المال، اگر 
این نقل و انتقالات در دفاتر اســناد رســمی انجام شود هم مالیات وصول می شود 
و هم حق ثبت پرداخت می شــود که هردو به خزانه واریز می شود پس سوال این 
اســت اگر نقل و انتقالات در دفاتر اســناد رسمی انجام نشــود آیا حق بیت المال 

تضییع نمی شود؟ دادستان می تواند حتی در این مورد نیز ورود کند
وی در پاسخ به ســوالی راجع به حواشی اراضی پردیس و سند خوردن تالاب 
انزلی به نام وزارت نیرو گفت: در ســفری که به شــهر پردیس داشتیم یک سری 
تعاونی ها در آن جا مشکل دارند و مشکلات ثبتی وجود دارد که من یک کارگروهی 
را مامور کردم که این موضوع را به جدیت پیگیری کنند. در مورد تالاب ها حفاظت 
از آن ها برعهده وزارت نیرو اســت و اگر ســندی به نام آن ها صادر میشود به نام 
نظام جمهوری اســلامی است و آن ها نماینده هســتند و سند آن ها نیز در خزانه 

نگهداری می شود.
خداییان در ارتباط با شرایط کارشناس ثبتی گفت: شرایط جذب کارشناس چه 
کانون کارشناسان چه مرکز مشاوران برعهده خودشان است و ما دخالتی نداریم و 
اعتقاد من این است که نباید این شرط را گذاشت که حتما فرد در یک دستگاهی 

کار کرده باشه که بتواند کارشناس آن دستگاه شود.

جزئیات آرای شورای شهر در حوزه انتخابیه تهران
کمیته اطلاع رسانی ستاد انتخابات استان تهران جزییات آرای انتخابات شورای 

شهر در حوزه تهران را اعلام کرد.
به گزارش ایســنا، بر اساس اعلام کمیته اطلاع رســانی ستاد انتخابات استان 
تهران، مجموع آرای ماخوذه در انتخابات شــورای شــهر تهران ،ری،شمیرانات و 
پردیس ۱5۶5۳7۰ رای اســت که توسط شــهروندان به داخل صندوق اخذ رای 

انداخته شده است.
کل آرای صحیــح ماخوذه ۱۱5۱۴5۰ بــوده و همچنین آرای باطله ۴۱۳۹۲۰ 

می باشد.
تعداد اعضای شورای شهر تهران ۲۱ نفر است که نفر اول شورای شهر تهران با 
کســب ۴۸۶۲۸۲ رای و با مشارکت ۲۳/۴۲درصد رای حائز این رتبه شده است و  
نفر ۲۱ که با کســب ۲55۸5۴ رای در مقابسه با نفر اول ۲۲/۲۲ میزان مشارکت 

شهروندان را نیز کسب کرده است.
شورای شــهر تهران دارای ۱۱ نفر عضوعلی البدل اســت که به ترتیب اولین 
عضوعلی البدل تعداد 7۴۲۹۴ و آخرین عضو نیز تعداد ۳۹۲۹۲ رای کســب کرده 

اند.
در مجموع میزان مشــارکت شهروندان تهرانی در انتخابات شورای شهر ۶/۲۴  

درصد می باشد.

دولت جدید به شایسته سالاری توجه کند
ســخنگوی کمیســیون حقوقی  و قضایی مجلس از دولت منتخب خواست تا 

ضمن توجه به موضوع شایسته سالاری به دنبال افراد توانمند باشد.
سید کاظم دلخوش اباتری در گفت و گو با ایسنا با اشاره به مشارکت مردم در 
انتخابات ۲۸ خرداد عنوان کرد: وظیفه دولت جدید هم ســنگین شده است، اول 
اینکه دنبال سهم خواهان نرود چرا که عده ای اکنون دنبال سهم خواهی هستند 
و این خطرناک است، صرفا باید با شایسته سالاری به دنبال افراد توانمند باشد و از 
تجریه و توان افراد در حوزه های مختلف استفاده کند و دولتی قوی تشکیل شود.

نماینده مردم صومعه سرا بیان کرد: اگر دولتی قوی و با مدیریت قوی تشکیل 
نشــود ما در این شرایط شــاهد نتیجه مطلوب نخواهیم بود، باید توجه کنیم که 

مردم به آقای رییسی اعتماد کردند و به آقای رییسی رای دادند.

اخبار کوتاه


